
Big Pharmou korumpovaná Von der Leyen s
nacistickými kořeny, se nechtěně prokecla a
řekla pravdu. Diplomat Jaroslav Bašta jí
doporučuje přečíst Orwella
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EU/UKRAJINA/USA: „Zatím bojujeme na Ukrajině proti Rusům svými zbraněmi až do
posledního Ukrajince,“ komentuje poslanec SPD Jaroslav Bašta s údivem strategii
„obranného paktu NATO“ Joe Bidena.

Premiér Fiala hovořil o tom, že by na podzimní summit EU na Pražském hradě měl přijet
ukrajinský prezident Zelenskyj. Považujete to za dobrý nápad?

Ze současného pohledu to jako příliš dobrý nápad nevypadá, vezmu-li v úvahu některá vystoupení
pana prezidenta Zelenského (např. v izraelském Knesetu), případně urážlivé odmítnutí návštěvy
německého prezidenta Franka-Waltera Steinmayera. O následné urážce německého kancléře Olafa
Scholze (uražená jitrnice) ze strany ukrajinského velvyslance Melnyka nemluvě. Ale do přelomu září
a října je ještě tři a půl měsíce, mezitím se situace může změnit.

Myslíte, že představy o urychlení kandidátského procesu s Ukrajinou, které zaznívají z EU,
jsou reálné?

Nemyslím si, že tyto představy může někdo myslet vážně. Evropská unie by musela popřít všechny
své principy. Autoři podobných nápadů hrubě podceňují finanční náročnost celého procesu
přistoupení a neochotu Ukrajiny podrobit se jakýmkoliv omezením.

„Rusko je přímým ohrožením pro uspořádání světa,“ uvedla předsedkyně Evropské komise
Ursula von der Leyenová. Co říkáte na tento názor?

Ruská federace skutečně představuje hrozbu pro současné monopolární uspořádání světa. Útok na
Ukrajinu sice nebývale sjednotil Západ a vrátil USA vůdčí postavení, ale zároveň tím zahájil proces
vzniku nového multipolárního uspořádání světa. Zase jednou je Orwellův román 1984 využit jako
návod k použití. Bloky, které se rýsují, popsal už v roce 1948.

EU chystá šesté kolo protiruských sankcí, jejichž součástí původně byl i závazek do konce
roku zcela přestat odebírat ruskou ropu. Je to podle vás správná cesta?

Více než padesát let si většina Evropy vytvářela závislost na ruských energetických zdrojích a jiných
surovinách. Snad to plánované odříznutí a nové protiruské sankce v letošní zimě přežijeme.

Švédsko a Finsko deklarovaly svůj zájem vstoupit do NATO. Česká vláda tomu vyjádřila
podporu. Je to podle vás správný krok v situaci, kdy jiné členské státy (Turecko) tento vstup
zpochybňují?

Myslím, že i česká vláda by měla vzít v úvahu turecké argumenty. Paradoxní ovšem je, že teroristé,
kteří v severských zemích vybudovali své základny, tam přišli z Turecka, případně jako migranti přes
Turecko. Využívat migraci jako nástroj vydírání je krátkozraké, nebránit se jí nebezpečné.
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